
www.sharghdaily.com پنجشنبه۲
۱۰  آبان  ۱۴۰۳
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به رژیم صهیونیتروریستی تجزیه طلب وابسته ضربه وزارت اطلاعات به گروه 
گــروه تروریســتی تجزیه طلب قصد 
داشــتند با هــدف ایجاد شــورش های 
خیابانــی و تــرور و ناامنــی از اقلیــم 
آذربایجان  اســتان  وارد  کردستان عراق 
غربی شــوند و هسته ســازی کننــد، اما 
حین ورود به کشور شناسایی و متلاشی 
شدند. به گزارش میزان، در این عملیات 
ســربازان گمنــام امام زمــان (عج) در 
وزارت اطلاعات، یکی از کادر های اصلی 
این گروه تروریستی به هلاکت رسید و دو 
نفر دیگر از همراهان او دستگیر شدند و 

تسلیحات آنان هم ضبط شد.

آرامش استوضعیت امنیت کشور در کمال  وزیر کشور:
 اســکندر مؤمنی روز چهارشــنبه در 
بدو ورود به فــرودگاه بجنورد به منظور 
معارفه استاندار جدید خراسان شمالی 
در جمــع خبرنگاران گفــت: وضعیت 
امنیت کشور در کمال آرامش است. به 
روایت ایرنا، او افزود: روز یکشنبه جاری 
دولــت درخصوص  در جلســه هیئت 
توســعه خراسان شــمالی بحث شد و 
رئیس جمهور تأکید خاصی بر توســعه 
اســتان داشــت.  وزیر کشــور بیان کرد: 
براســاس فرمایشــات مقــام معظــم 
رهبری، دولت تلاش می کند با محوریت 
اســتاندار جدید ادامه کارهای گذشته با 
استفاده از ظرفیت های خراسان شمالی 
در کوتاه مدت ارتقا یابد و این اســتان در 
شــاخصه های توسعه از رتبه های پایین 
بــه بالا صعــود کند.  اســکندر مؤمنی، 
صبــح دیروز به منظور شــرکت در آیین 
تکریــم و معارفه اســتاندار خراســان 
شــمالی وارد بجنــورد شــد و در بــدو 
ورود به بجنورد از ســوی اســتانداران 
جدید و ســابق خراسان شمالی، رئیس 
مجمع نمایندگان خراســان شمالی در 
مجلس شــورای اســلامی و جمعی از 
مســئولان این استان مورد استقبال قرار 
گرفت. وزیر کشــور سپس برای شرکت 
در مراســم تودیع و معارفه اســتاندار 
خراسان شمالی به سالن شهدای دولت 

استانداری خواهد رفت.

  

باور به دیالکتیک
خطــرات  و  آب  کمبــود  از 
کشــاورزی  و  زمین  نابــودی 
می گوییــم ولی هیچ توجهی 
از  نمی کنیم.  آن  بــه  اجرائی 
اجــرای برنامه هفتم توســعه می گوییم 
ولــی در بودجــه برای اجــرای مفاد آن 
جایــی نمی گذاریــم. فضــای جنــگ و 
دشــمنی با آمریکا حاکم بر کشــور را ۴۰ 
سال است لمس می کنیم ولی در داخل 
سیاســت های لیبرالیســتی و تورمــی را 
دنبال می کنیم و طوری وانمود می کنیم 
که روابط خارجی تأثیری در زندگی مردم 
نــدارد. از دولــت قبل خــرده می گیریم 
کــه اوراق قرضــه فروختــه و دولت را 
بدهــکار کرده انــد ولی خودمــان اوراق 
بیشتری منتشــر می کنیم. از ورود کالای 
قاچاق گله مند می شویم ولی عملا برای 
قاچاقچیان ارز و سکه به بازار می ریزیم. 
از جذب ســرمایه خارجی می گوییم ولی 
در مقابل صدور ســرمایه نه تنها ساکتیم، 
بلکــه ابــزار آن را فراهــم می کنیــم. از 
بهداشــت مــردم ســخن می گوییم ولی 
هیچ فکری برای آلوده شــدن رودخانه ها 
و آب هــای زیرزمینی نمی کنیم. از احیای 
توریســم خارجی می گوییــم ولی عملا 
فضا را برای نیامدن آنها فراهم می کنیم. 
اینها فقــط نمونه هایی از کار اســت. به 
تضادهای سیاسی و سیاست های خارجی 
هم نمی پردازیم ولی اگر بخواهیم نمونه 
روز را بگوییــم، همیــن لایحــه بودجه 
انبساطی است که در مجلس انبساطی تر 
خواهد شــد، درحالی که ســایه جنگ و 
دشــمنی های  و  خارجی  گرفتاری هــای 
خارجی ها و مشــکلات مــرزی و تورم و 
رکــود را در پیش داریم و به جای بودجه 
انقباضی، بودجه انبســاطی می نویسیم. 
دولت هــم می گوید هرجا را که دســت 
بگذارم، صدا بلند می شود. خلاصه روی 
ریل افزایش تضادها حرکت می کنیم. آیا 
واقعا به این باور رســیده ایم که تغییرات 
کمّــی و افزایــش تضادها بــه تغییرات 
کیفــی می انجامــد؟ و آیا عمدا کســانی 
ریل گذاری نمی کنند کــه نهایتا تغییرات 
کیفی در کشــور روی دهد؟ کمی به این 
موضوع فکر کنیم، شــاید علاج واقعه را 

قبل از وقوع بتوانیم.

حمیدرضــا  به گذر: برخی از وزرا دیروز در حاشــیه حیــاط دولت در جمع   
خبرنگاران حاضر شدند و پاسخ گوی  آنان بودند.   سید عباس عراقچی، وزیر 
امور خارجه جمهوری اســلامی ایران، روز چهارشــنبه و در حاشیه جلسه هیئت 
دولت، انتخاب شیخ نعیم قاسم به عنوان دبیرکل حزب االله لبنان را تبریک گفت و 
ابراز اطمینان کرد: «ایشــان جایگزین شایســته ای برای شــهید بزرگوار سیدحسن 
نصــراالله خواهد بــود». عراقچی در ادامه گفت: حزب االله یک واقعیت اســت که 
نمی توان آن را نادیده گرفت. حزب االله در حال ترمیم و جبران ضربه هایی است که 
خورده  و فرماندهان و ســران در حال جایگزین شــدن هســتند. سازماندهی مجدد 
درحال برقراری اســت و نتیجه این روند را هم در روزهای گذشــته در صحنه های 
عملیاتی دیدیم که چطور حزب االله توانست با تهاجم های زمینی رژیم صهیونیستی 
مقابله کرده و ضربه های درخور توجهی را به آن وارد کند. خوشــحال هستیم که 
حزب االله خودش را بازســازی کرده و با قدرت ادامه می دهــد. وزیر خارجه ایران 
همچنین گفت: ما خوشحال می شویم  با ایشان ملاقات داشته باشیم و این موضوع 
به تحولات جاری در لبنان بســتگی دارد. حمله های رژیم صهیونیستی به جنوب 
لبنان همچنان ادامه داشته و بحث های امنیتی در لبنان همچنان وجود دارد و به 

محض فراهم شدن فرصت، خوشحال می شویم  دیداری داشته باشیم.

نتوانستند به سامانه آفندی و پدافندی ما آسیب برسانند
امیر نصیرزاده نیز در حاشــیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
دشــمن تلاش کرد به ســامانه آفندی و پدافندی ما آسیب برســاند که موفقیت 
چندانی نداشت؛ چون ما تمهیدات پدافند غیرعامل را دیده بودیم. دانش پدافند ما 
بومی اســت و یکی از سامانه های آسیب دیده را فردای آن روز جایگزین کردیم. اما 
اینکه رژیم صهیونیستی حتی اگر یک تیر به بیابان ما بزند به کشور ما جسارت کرده 

و برای ما قابل گذشت نیست.
او در پاســخ به این پرســش که آیا صحت دارد جنگنده های دشــمن وارد آسمان 
کشــور شــده اند، گفت: خیر. وزیر دفاع درباره ادعای اسرائیل در زمینه از بین بردن 
توان پدافندی کشــور  تصریح کرد: ادعای بی خودی کرده و چنین چیزی نیست. او 
ادامه داد: در صنایع دفاع نه کشته و نه زخمی داشتیم؛ چون تمهیدات لازم را دیده 
بودیم.  وزیر دفاع تأکید کرد: در روند تولید ســامانه آفندی مثل موشک هیچ خللی 
ایجاد نشده است؛ چون دانش آن بومی است.  امیر نصیرزاده درباره پاسخ ایران به 
اسرائیل بیان کرد: ما متناسب با قوانین بین المللی عمل می کنیم. طبق فرمان رهبر 
انقلاب، نه تعلل می کنیم و نه شتاب زده عمل می کنیم. تدبیر مناسب برای  زمان و 
مکان مناسب در نظر گرفته می شود.  وزیر دفاع درباره تولید مشترک سوخو ۳۵ بین 
ایران و روســیه گفت: من از این موضوع اطلاعی ندارم.  او در پاسخ به این پرسش 
که آیا از طریق همســایه های شمالی از سوی اسرائیل مورد تعرض قرار گرفته ایم، 
بیان کرد: نــه.  او افزود: برای تقویت پدافند هواپایــه، برنامه های خوبی داریم که 
به موقع اعلام می کنیم.  امیر نصیرزاده همچنین درباره تأمین امنیت مرزهای شرقی 
خاطرنشان کرد: برای تأمین امنیت در شرق کشور، ساخت دیوار در مرزهای شرقی 
را با همکاری  افغانستان و پاکستان در دست اقدام داریم. تفاهم نامه امنیتی ای نیز 

با پاکستان داریم.

ارتباط با آژانس برقرار است
محمد اســلامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی، با تأکید بر اینکه ارتباط ما با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی یومیه بوده و همیشه برقرار است،  افزود: آژانس بین المللی 
انرژی اتمی نیز به موجــب قوانین و مقررات وظیفه دارد که اعتراض کند  و ما نیز 
همواره به آنان تذکر می دهیم. مسئولان آژانس در رفت و آمد به ایران هستند. ارتباط 
ما با آژانس بین المللی انرژی اتمی یومیه بوده و همیشه برقرار است. او در ادامه 
در پاسخ به پرسشــی درباره دستاوردهای لیزری کشور بیان کرد: لیزر سهم بزرگی 
در همه علوم و فنــون دارد. ترکیبات لیزر در حوزه بیوتکنولوژی و نانوتکنولوژی و 
مشتقاتی که ما در سازمان با آن آب سنگین تولید می کنیم، یک تحول بزرگ در دارو 

و درمان ایجاد خواهد کرد که ان شاءاالله در نمایشگاه عرضه خواهد شد.

ساماندهی کارکنان دولت
علاءالدین رفیع زاده، رئیس ســازمان اداری و اســتخدامی، در پاسخ به این پرسش 
که لایحه ساماندهی استخدام کارکنان دولت به کجا رسید، بیان کرد: درخصوص 
ساماندهی کارکنان دولت اگر منظور شما نیروهای شرکتی است، اکنون  کارگروهی 
تشکیل شده است و سازمان اداری و استخدامی، سازمان برنامه و بودجه و معاونت 
حقوقی رئیس جمهور در این کارگروه حضور دارند. در حال انجام کارهایی هستیم 
که با نگاه کارشناســی تمام جوانب را بررسی کرده و با عقلانیت تصمیم بگیریم. 
 علیرضا کاظمــی، وزیر آموزش و پرورش، با بیان اینکه در تبصره های لایحه بودجه 
۱۴۰۴ موضوع توزیع شیر در مدارس با دستور رئیس جمهور دیده شده است، افزود: 
اگرچه در بودجه ۱۴۰۳ وجود نداشت، اما  دستوری از سوی رئیس جمهور گرفتیم. 
اگر منابع آن تأمین شــود، طبیعتا آن را دنبال کرده و اجرا می کنیم. ما تلاش کردیم 
تــا در بودجه ۱۴۰۴ این امر محقق شــود. در تبصره های بودجه ۱۴۰۴ این موضوع 
دیده شده اســت. در تلاش هستیم به  عنوان یک برنامه پایدار در آموزش و پرورش 

کشور دیده شود.

 پیگیری گواهینامه موتورسواری زنان
ســخنگوی دولت، در حاشــیه جلســه هیئت دولت، در جمع خبرنگاران درباره 
مطالبه صدور گواهینامه موتورسواری برای زنان  گفت: موضوع (گواهینامه موتور 
بانوان) در حال پیگیری است. واقعیت این است که خیلی از موضوعات اگر پیگیری 
رسانه ای نشود، بهتر به خروجی می رسد. برخی از موضوعات با پیگیری رسانه ای 

نه تنها حل نمی شوند، بلکه بدتر می شوند.
 فاطمــه مهاجرانــی همچنین فزود: هیچ چیــزی جای عزیزان از دســت رفته را پر 
نمی کند. تمام کاری که دولت انجام می دهد فقط برای کاســتن آلام خانواده های 
آنان است. هیچ چیز نمی تواند جای همسر و پدر جان باخته را پر کند. دولت در حد 

وظایفش عمل کرده است.
او ادامه داد: پس از حادثه انفجار معدن، به دستور رئیس جمهور بلافاصله وزرای 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، کشور و صمت به منطقه رفتند. وزیر بهداشت نیز در 
پوشش درمان و انتقال جان باختگان به وظایفش عمل کرد. گروه های اچ اس سی 
به خارج کردن جان باختگان کمک کردند. اســتاندار خراســان جنوبی نیز در این 
مســئله بســیار فعال عمل کرد. مردم طبس نیز عملکرد خوبی داشــتند. وزارت 
بهداشت خدماتش را به ۳۰ مصدوم که ۱۶ نفرشان کارگر و ۱۴ نفر نیروی امدادی 
بودنــد، ارائه داد. ۱۴ نفر از مصدومان در محل حادثه اکســیژن تراپی شــدند. ۱۳ 
دســتگاه آمبولانس از طبس و یک خودرو از بیرجند به منطقه اعزام شد. تشکیل 
ســتاد مدیریت بحران در بیمارســتان طبس در ســاعات اولیه حادثه و مدیریت 
تخت هــا و اورژانس و تأمین خون مــورد نیاز، مدیریت خدمــات تصویربرداری، 
آماده ســازی ۱۲ تخت آی ســی یو و آماده ســازی ۱۵ تخت آی ســی یوی دیگر در 
شهرســتان فردوس و ۵۰ تخت عادی بســتری انجام شد.  سخنگوی دولت ادامه 

داد: اعزام تیم معین پزشکی دانشگاه علوم پزشکی شهرستان بیرجند 
شــامل جراحی داخلی و جراحــی اعصاب، طب اورژانس، پرســتار 
و تکنســین اتاق عمل انجام شد. اعزام کارشناســان سلامت روان از 

شهرستان های مجاور هم انجام شد. 

هم زمان با موافقت مجلس با حضور نماینده کُرد و سنی در پاستور، یک استاندار بلوچ برای سیستان و بلوچستان انتخاب شد

دولت در قاب ملی

خبر

یادداشت

گزارش

سیـاستسیـاست

 وحیده کریمی: دیروز برای دولت وفــاق ملی یک روز تاریخی بود. 
این دولت با انتخاب متخصصان فارغ از قوم گرایی و ایجاد فرصت 
برابر برای همه ایرانیان به دور از مباحث قومی و مذهبی توانست 
یک گام بزرگ در راســتای تقویت وفاق ملی بــردارد؛ زیرا دو گزینه 
بلوچ و  کرد از هم وطنان اهل تسنن وارد دولت شدند. از سوی دیگر، 
معاونت امور توسعه روستایی  دولت توانست حکم استعفایش را 
از بهارستان بگیرد و در نمایی دیگر یک استاندار بلوچ برای اولین بار 
در استان سیستان وبلوچستان منصوب شد. رئیس جمهور دیروز در 
هیئت دولت بعد از صدور حکم استاندار بلوچ گفت: هیچ تفاوتی 
بین قوم عرب، عجم، کُرد و بلوچ نیست. رئیس جمهور با اشاره به 
سخنان خود در دوران تبلیغات انتخابات ریاست جمهوری مبنی بر 
اینکه باور و اعتقاد ما یکی بودن و پرهیز از برتریت قومی بر دیگری 
است، گفت: همان طور که خداوند متعال در قرآن مجید می فرماید 
«یا أیَُّهَا النَّاسُ إنَِّا خَلَقْناکُمْ مِنْ ذَکَرٍ وَ أنُْثی  وَ جَعَلْناکُمْ شُعُوباً وَ قَبائِلَ 
لِتَعارَفُوا إِنَّ أکَْرَمَکُمْ عِنْدَ االلهَِّ أتَْقاکُمْ إِنَّ االلهََّ عَلیمٌ خَبیرٌ» هیچ کســی 
بر دیگری برتری ندارد، مگر با تقوا و این شعار سرلوحه کار ما ست.

پزشــکیان با بیان اینکه یکپارچگی و اتحاد به دور از دعواهای 
قومی و جناحی زمینه ایجاد قدرت و وفاق ملی را در کشور فراهم 
می کند، گفت: هیچ تفاوتی بین قوم عرب، عجم، کرد و بلوچ نیست. 
مــا با در کنار هم بودن می توانیم به قدرت و وفاق ملی برســیم، تا 
جایی که نگذاریم بیگانگان نگاه نامناسبی به کشور ما داشته باشند.
مهاجرانــی، ســخنگوی دولــت، نیز پیوســتن عبدالحســین 
حســین زاده، نماینده سابق اهل ســنت نقده و اشنویه در مجلس 
شورای اسلامی، به جمع دولت چهاردهم را تبریک گفت و افزود: 
ایــن هم یک خبــر خوش دیگر بــه دوســت داران رئیس جمهور. 
امیدوارم با همین انتخاب های به ظاهر کوچک، دستاوردهای بزرگی 

در دولت چهاردهم رقم بخورد.
او همچنین به انتخاب اســتاندار بلوچ هم اشــاره کرد و افزود: 
بعد از انتخاب اســتاندار جدید استان سیستان و بلوچستان، سازمان 
برنامه و بودجه اعلام آمادگی کرد به مرکزیت این ســازمان ســتاد 
توسعه استان سیستان و بلوچستان تشکیل می شود تا این استان به 
شاخص های توسعه ای دیگر استان های کشور برسد. وجود سواحل 
مکران ظرفیت بالقوه ای اســت که به اقتصاد استان کمک شایانی 

می کند.
منصور بیجار که در جلســه دیروز هیئت دولت به اســتانداری 
سیستان  و بلوچستان انتخاب شد، در کارنامه خود معاون هماهنگی 
امور عمرانی اســتاندار سیستان و بلوچســتان، مدیــرکل دفتر فنی 
اســتانداری و معاونت امــور عمرانی فرمانداری و مســئول نظام 
مهندسی خاش را دارد . او بلوچ اهل سنت است که برای نخستین 

بار به عنوان استاندار سیستان و بلوچستان انتخاب می شود.

با وجود مخالفت تندروها؛ نماینده کرد سنی راهی پاستور شد
پیش از ظهر دیروز هم  بهارستان نشینان برای دومین بار استعفای 
عبدالکریم حسین زاده را بررسی کردند و تصمیم نخستین خود را با 
رأیی بالا به حضور همکارشــان در دولت اصلاح کردند تا با وجود 
تلاش یاران ســعید جلیلی برای رأی نیاوردن در تقاضای استعفای 
عبدالکریم حســین زاده، نمایندگان  با استعفای او موافقت کردند تا 

همچنان در مسیر وفاق کنار دولت چهاردهم باشند.

 با مجلس لجبازی می کنید؟
در ابتدای جلســه دیروز پایداری ها برای مخالفت با استعفای 
حســین زاده و البته مخالفت با تصمیم پزشکیان به صف شدند و 
امیر حسین ثابتی، از نزدیکان جلیلی، از مخالفان اصلی این استعفا 

بــود. این نماینــده تهران در مجلس گفت: «ما بحث شــخصی با 
آقای حســین زاده نداریم و اگر امروز به جای ایشان فرد دیگری هم 
بــود، من مخالف بــودم؛ چراکه اینکه یک نفر ســه هفته پیش در 
صحن صحبت کرده اســت و نمایندگان به هر دلیلی با استعفای 
او مخالفت کرده اند، دوباره بدون تغییر شــرایط همان درخواست 
مطرح می شــود. آیا این غیر از لجبازی با مجلس اســت؟ خاطرم 
هســت که در یکــی از دولت ها وقتــی وزرای دولت اســتیضاح 
می شــدند، رئیس جمهور برای آنها حکم مشــاور صادر می کرد و 

گفته می شد که دولت درحال لجبازی با مجلس است».
 او افزود: «مســئله بعدی این اســت که همه مــا از مردم رأی 
گرفتیم و قولی به مردم داده ایم که چهار سال در مجلس بمانیم؛ 
حال اینکه امروز به بهانه اینکه پســت دیگری بگیریم  از نمایندگی 
مجلــس اســتعفا دهیم، باعث می شــود  مــردم بگویند  مجلس 
در رأس امور نیســت و نمایندگان مجلــس را پله ای کرده اند تا به 
مناصب دیگر برســند. از طرف دیگر طبق قانــون، ایجاد معاونت 
توسعه روســتایی بر عهده وزارت جهاد کشاورزی است، چرا کاری 
را که خلاف قانون آیین نامه و همه چیز است  انجام دهیم؟ مسئله 
بعــدی توصیه رهبری مبنی بر خارج نشــدن نمایندگان از مجلس 
است. رهبری به چه زبانی بگویند که مجلس را خالی نکنید! مردم 
نقده و اشــنویه چه گناهی دارند که تا چند ماه نباید نماینده داشته 
باشــند؟».  مخالف بعدی حمید رسایی بود که در چند روز گذشته 
در پی فرســتادن لایحه اصلاح قانون به کارگیری افراد در مشــاغل 
حســاس، به دولت تاخته و پزشــکیان را تهدید کرده بود، بار دیگر 
فرصت را غنیمت شــمرد و از تریبون صحن علنی برای حمله به 

ظریف و پزشکیان استفاده کرد.
 در نهایت نیز بر عزم راســخ خود برای مخالفت با حســین زاده 
تأکید کرد و گفــت: «از آن رأی قبلی که ما دادیم، تا الان چه چیزی 
عوض شده اســت که مجددا باید تقاضای اســتعفای حسین زاده 
از نمایندگی مجلس را بررســی کنیم؟ بنده با شــخص حسین زاده 
مخالفتــی ندارم، بلکــه این روال را غلط می دانــم و این تضعیف 
مجلس اســت. اگر می خواهید خودتان را تضعیــف کنید، به این 
اســتعفا و به این کار تن دهید. ما یک ماه پیش تقاضای استعفای 
حسین زاده را بررسی کردیم و الان همه چیز سر جای خودش است 
و دلیلــی ندارد که رأی ما تغییر کند».  مجتبــی ذوالنوری، نماینده 
قــم، از دیگر چهره های نزدیک به جبهه پایداری که مدت هاســت 
ساز مخالفی با دولت نداشته و حتی در زمان رأی اعتماد به کابینه 
همراه دولت بود نیز مانند جلســه اول بررسی استعفای همکاری 
مجددا در مخالفت با او گفت: «عده ای می گویند حسین زاده انگیزه 
خود را از دســت داده است و دیگر نمی تواند در مجلس به خوبی 
فعالیت کند. این چه منطقی است که مطرح می شود؟».  او ادامه 
داد: «ما باید منافع ملت را مد نظر قرار دهیم. هیئت رئیسه مجلس 
شــورای اســلامی به چه حقی مجددا این استعفا را در دستور کار 
قرار داده است؟ زمانی که مجلس شورای اسلامی به یک وزیر رأی 
اعتماد نمی دهد، مگر ما مجددا آن را بررسی می کنیم که الان باید 

مجددا تقاضای استعفای حسین زاده را بررسی کنیم؟».
 اما در ادامه جلسه دیروز مهدی کوچک زاده، از دیگر نمایندگان 
تندرو مجلس بود که به  عنوان مخالف در جایگاه قرار گرفت ولی 
از نمایندگان خواســت به تقاضای استعفای حسین زاده رأی مثبت 
بدهنــد. کوچک زاده از جمله نمایندگانی بــود که به صدور حکم 
پیش از موعد مســعود پزشکیان معترض بود و گفت: «حسین زاده 
کرد غیرتمند و فرزند و نوه شــهید اســت. چند هزار نفر مانند پدر 
او برای حفظ تمامیت ارضی کشــور شهید شدند؟ کور خوانده اید، 
ما مشــکلی با کُرد بودن و اهل تسنن بودن عبدالکریم نداریم. بلکه 

حرف بنده آن اســت که در این انتخابی کــه رئیس جمهور انجام 
داده اســت، اصــل تعارض منافع رعایت نشــده اســت. بهتر بود 
رئیس جمهور فردی را برای مناطق محروم انتخاب کند که خودش 

متعلق به یک منطقه محروم نباشد».
 نماینده تهران بیان کــرد: «از رئیس جمهور می خواهم که اول 
حکم ندهد و بعد نماینده اســتعفا دهد، بلکــه باید قانون رعایت 
شــود و وفاق فقط حول قانون شکل می گیرد. البته این آنجایی که 
در رســانه ها اغلب می گویند که علت مخالفت ما با حســین زاده 
مســائل مربوط به شیعه و ســنی و فارس و کرد بودن است، بیایید 
به استعفای حســین زاده رأی مثبت دهیم؛ چرا که به هیچ وجه این 

مسائل دلایل مخالفت ما نبوده و نیست».

 یک شخصیت ملی و ایران دوست هستم
 در ادامه حســین زاده پشــت تریبون رفت و گفــت: نمایندگان 
مجلس! من یکی از شــما هستم و می دانم که هیچ کس به اندازه 
شما اشــراف به نظام مسائل کشور ندارد. یقین دارم که اگر از یکی 
از شما بپرســند که فلان روز در کدام بخش و روستا مشکل وجود 
داشته اســت، خبر دارید. مطمئن باشید که بنده نظام مسائل فقر، 
بحران و فساد در کشور را با مشورت شما نمایندگان تدوین خواهم 
کرد. حســین زاده بیان کرد: قطعا اقدام عملــی ما در این معاونت 
با نظر نهایی شــما انجام خواهد شــد. از بنده می پرســند که چرا 
رئیس جمهــور اصرار دارد که شــما به این معاونــت بروید و بنده 
می گویم که چرا اصرار نکند  زمانی که نمایندگان مجلس اشــراف 
زیادی به همه مســائل کشــور دارند؟ ما برای چه این فرصت را از 
خودمان بگیریم و باید مشــکلات و مســائل مناطق مختلف کشور 

را حل کنیم.
 او اظهار کرد: عده ای نگران مسائل قومی و مذهبی هستند، اما 
بنده یک شــخصیت ملی و ایران دوست هستم و به شرافتم قسم 
می خورم که مسائل این معاونت را مذهبی و قومی دنبال نخواهم 

کرد و این مکان را به هیچ وجه سیاسی نخواهم کرد.

 خداحافظی با بهارستان
در نهایت استعفا برای بار دوم به رأی گذاشته شد و از مجموع 
۲۴۵ نماینده، ۱۵۶ نفر رأی موافــق دادند، ۶۹ نفر مخالف بودند و 

پنج نفر رأی ممتنع دادند.
حســین زاده در نطق پایانــی که به خداحافظی بــا همکاران 
می مانســت، گفت: امیدوارم کــه ایران و ایرانیــان دیگر هرگز این 
روزهای ســخت را نبینند و بتوانیم روزهــای خوب را برای ملت و 
برای کشــورمان رقم بزنیم. او ادامه داد: درســت است که فاصله 
ارتباط من با شما نمایندگان کوتاه بود، اما ارتباط صمیمی و ارادت 
قلبی من تا همیشه به شما همکاران عزیز و گران قدر وجود خواهد 
داشــت. همچنین از هیئت رئیســه محترم، از مخالفانی که امروز 
محبت کردند و صحبت کردند، از مهدی کوچک زاده عزیز، کارکنان 
و اعضای کمیسیون عمران، خبرنگاران پارلمانی، خانه ملت و همه 

عزیزان تشکر می کنم.
عضو کمیســیون عمران مجلس شورای اســلامی تأکید کرد: 
درنهایــت از مردم خــوب حوزه انتخابیه نقده و اشــنویه، مردمان 
نیکوخصلتی که با هم حدود ۹ ســال و ســه دوره مسیر نمایندگی 
را طی کردیم، کمال قدردانی را دارم. قطعا نهایت درجه عدالت و 
انصاف و آنچه را که راهبرد رئیس جمهور اســت، در مسیر توسعه 
سرزمینی اجرا خواهم کرد. مردمان عزیز! شما را دوست دارم و در 
کنار شما تا به ابد خواهم بود. او  درنهایت در پستی در شبکه ایکس 

نوشت: «برای ایران، به نام ایران».

معاون اول رئیس جمهور تأکید کرد: مدیران دســتگاه ها با اقتدار وظایف و تصمیمات مورد 
نیاز در حوزه تنظیم بازار را اجرائی و عملیاتی و در صورت نیاز و موارد کلان و خاص به ســتاد 
تنظیــم بازار ارائه دهند. محمدرضا عارف صبح دیروز در این جلســه بــا تأکید بر اینکه تنظیم 
بازار در هر بخش برعهده دســتگاه ذی ربط اســت و با اقتدار از اختیــار خود برای تصویب و 
اجراکردن مصوبات اســتفاده کنند، تصریح کرد: باید با دادن میدان و اختیار، مدیران دستگاه ها 
بتوانند شــجاعانه مصوبات و تصمیمات خود را اجرائی کنند و باید تصمیمات در سطح کلان، 
موارد خاص و فراقانونی نیازمند به مصوبه سران قوا، پشتیبانی و حمایت های لازم، هماهنگی 
بین دســتگاهی و برخی مشکلات دســتگاه ها در تنظیم بازار در ستاد تنظیم بازار دولت مطرح 
شــود. به روایت ایســنا، عارف افزود: از زمان آغــاز به کار دولت چهاردهم همگرایی بســیار 
خوبی بین ســران قوا ایجاد شده است که در صورت ارائه تصمیمات در موارد خاص با دولت 

همراهی های لازم را به عمل خواهند آورد.
معــاون اول رئیس جمهــور تأکید کرد: اصل قوانین تدوین شــده در برنامه هفتم توســعه 
لازم الاجــرا و مبنای حرکت کشــور اســت که البته به دلیــل برخی از شــرایط، رهاکردن بازار 

امکان پذیر نیست و باید جلوی سوءاستفاده های دشمنان در عرصه اقتصادی را بگیریم.
او بــر ضرورت هماهنگی و ارتباط نزدیک با دســتگاه های نظارتــی از  جمله دیوان عدالت 
اداری و سازمان بازرسی کل کشور تأکید کرد و گفت: باید جلسات مشترک دولت با دستگاه های 
نظارتی به صورت منظم تشــکیل یــا در صورت نیاز در جلســات تصمیم گیری دولت حضور 
داشــته باشند؛ چراکه این دســتگاه ها بخش مهمی از اجرای قوانین در کشور هستند و در کنار 

آن نیز می توان با ارتباط نزدیک از نیروهای دستگاه های نظارتی بر اساس یک هدف و مسئولیت 
و تقسیم کار به جلو برویم. معاون اول رئیس جمهور خاطرنشان کرد: در برنامه هفتم توسعه 
مصادیق کالاهای مشمول یارانه ارزی و ریالی و همچنین مصادیق کالاها و خدمات انحصاری 
و دولتی به همراه مراجع قیمت گذاری مشخص شده است که البته ضرورت دارد ستاد تنظیم 
بازار و دبیرخانه این ســتاد در وزارت صمت قیمت گذاری، تنظیم گری و به ویژه نظارت بر بازار 

را در دستور کار خود قرار دهند.
همچنین در جلسه ستاد تنظیم بازار به ریاست معاون اول رئیس جمهور مقرر شد دبیرخانه 
تنظیم بازار در وزارت صمت با حضور معاونان و قائم مقام های وزرا به صورت هفتگی و منظم 
تشــکیل جلســه دهد و موارد مرتبط با تنظیم بازار و در حدود اختیارات وزارتخانه ها اجرائی 
و مصوب شــود و در موارد خاص و کلان به ســتاد تنظیم بازار برای تصمیم گیری ارائه شود و 

و وزیر صمت گزارش های این جلسات را به صورت منظم به ستاد تنظیم بازار ارسال کند.
همچنین در ادامه این جلســه که وزرای کشــور، دادگســتری، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
جهاد کشــاورزی، فرهنگ و ارشــاد اســلامی، بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی، صنعت، 
معــدن و تجــارت، نفــت، راه و شهرســازی و ارتباطــات و فنــاوری اطلاعــات، دبیر هیئت 
دولت، معــاون اجرائی رئیس جمهــور، رئیس ســازمان برنامه و بودجه، ســخنگوی دولت 
و مســئولان دســتگاه های ذی ربط حضور داشــتند، اعضا به تشــریح نظــرات و دیدگاه های 
خــود درباره روند کار ســتاد تنظیم بازار با توجه به الزامات قوانین بالادســتی از  جمله قانون

برنامه هفتم توسعه پرداختند. 

معاون اول رئیس جمهور:
میدان دهیم تا مدیران تصمیمات شجاعانه بگیرند

ادامـه در 
صفحه

۳

گزارش «شرق» از حاشیه های حیاط دولت
از حضور برخی وزرا در طبس 

تا ادامه ارتباط با آژانس هسته ای
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